
 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
1(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

  
     

 

Plats och tid Rådhussalen Kulturhuset, måndagen den 25 november 2019 kl 17:30-20:20 

Beslutande Ledamöter 
Se närvarolista på sida 2 

 Ersättare 
Se närvarolista på sida 2 

Övriga närvarande Se närvarolista på sida 2 

Justerare Majvor Westberg Jönsson (S) och Ulrica Högberg (V) 

Justeringens plats och tid Kommunledningsförvaltningen, 2019-11-28 
 
Underskrifter 
 Sekreterare 

 
Paragrafer §§ 299-319 

 Pia Embretsén  

 Ordförande 
  

 Siv Karlsson  

 Justerare 
  

 Majvor Westberg Jönsson                           Ulrica Högberg  
 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2019-11-25 

Datum då anslaget publiceras 2019-11-28 Datum då anslaget tas bort 2019-12-19 

Förvaringsplats för protokollet Kommunlednigsförvaltningen 
 

Underskrift 
  

 Pia Embretsén  



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
2(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Närvarolista 
Beslutande Siv Karlsson (S), Ordförande 

Kerstin Rask (S) 
Annika Huber (S) 
Henrik Persson (S) 
Gerd Olsson (S) 
Per Svensson (S) 
Sven-Åke Thoresen (S)  
Lotta Beiersdorf (S) 
Börje Sundin (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Bo Nilsson (S) 
Lilian Holmgren (S) 
Jim Svensk Larm (S) 
Majvor Westberg-Jönsson (S) 
Agneta Brendt (S) 
Kent Kanon (S) 
Jonas Holm (M) 
Anita Höglund (M) 
Adam Rydstedt (M) 
Cecilia Natander (M) 
Peter Lagerqvist (M) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Birgitta Medin (M) 
Kerstin Karlsson (M) 
Andréa Bromhed (MP) 
Bengt Sahlin (MP) 
 

Charliene Kiffer Goude (V) 
Ulrica Högberg (V) 
Alf Norberg (V) 
Lisa Holmberg (V) 
Olle Jonsson (V) 
Caroline Schmidt (C) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Erika Söderström (C) 
Anton Stark (C) 
Karin Hansson (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Anna Guldbrand (C) 
Jörgen Bengtson (C),  
Sven Bergström-Trolin (C) 
Linda Östblom (C) 
Stina Jonsson (C) 
Lars Sjögren (L) 
Peter Åkerström (KD) 
Lars Österberg (KD) § 299-313 
Kent Sjöberg (KD) § 314-319 
Patrik Nilsson (SD) 
Yvonne Andersson (SD) 
Stefan Nordin (SD) 
Jari Ropponen (SD) 
Birgitta Johansson (SD) 
Alf Lindgren (SD) 
 

Ersättare  Rolf Sundell (S) 
Ingvar Persson (S) 
Daniel Fors (S) 
Torsten Myrgren (M) 
Emelie Gustafsson (M) 
Anders Bengtsson (M) 
Erik Jensen (C) 
 

Bernt Jons (C) 
Johan Wallinder (V) 
Siv Cavallin (V) 
Delshad Saleh (V) 
Lina Johnsson (MP) 
Eva Bovin (MP) 
 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén  

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
3(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Innehållsförteckning 
§ 299  Dnr 2016-000104 - 030 

Allmänhetens frågestund .................................................................................. 5 
§ 300  Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund ..................................................................................... 7 
§ 301  Dnr 2019-000759 - 007 

Granskningsrapport av kommunens kapitalförvaltning .............................. 9 
§ 302  Dnr 2018-000289 - 469 

Gävleborgs handlingsplan för Sveriges livsmedelsstrategi 2018-2030 .... 10 
§ 303  Dnr 2019-000711 - 346 

Ändring av VA-taxan för Hudiksvalls kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning 2020 ................................................................................. 13 

§ 304  Dnr 2019-000686 - 003 
Reglemente för pensionärsrådet .................................................................... 14 

§ 305  Dnr 2019-000120 - 008 
Motion Gör kulturen tillgänglig för alla i Hudiksvalls kommun .............. 15 

§ 306  Dnr 2016-000520 - 008 
Motion om kommunens självförsörjningsgrad ........................................... 17 

§ 307  Dnr 2019-000733 - 102 
Val av ny ersättare i  Norrhälsinglands miljö och räddningsnämnd, efter 
Christina Fotoylis (V) som entledigats. ........................................................ 18 

§ 308  Dnr 2019-000807 - 102 
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i Inköp Gävleborgs 
direktion, Bengt-Åke Nilsson (C) ................................................................. 19 

§ 309  Dnr 2019-000801 - 102 
Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige, Bengt Sahlin (MP) ..................................................... 20 

§ 310  Dnr 2019-000815 - 102 
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Kommunfullmäktige, Jari Ahonen (SD) ...................................................... 21 

§ 311  Dnr 2019-000824 - 102 
Begäran om entledigande från uppdrag som revisor, Britta Svalfors (L) 22 

§ 312  Dnr 2019-000767 - 009 
Interpellation om skolstrukturutredningen, svar ........................................ 23 

§ 313  Dnr 2019-000766 - 009 
Interpellation om arbetskraftsinvandring, svar ........................................... 24 

§ 314  Dnr 2019-000797 - 037 
Interpellation; Hur säkerställs tillgång till och kvalitet på 
lärarstudenters .................................................................................................. 25 
praktik? .............................................................................................................. 25 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
4(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 315  Dnr 2019-000818 - 009 
Interpellation om barnkonventionen ........................................................... 26 

§ 316  Dnr 2019-000823 - 009 
Interpellation om LIU Handbolls vara eller icke vara i Hudiksvall ......... 27 

§ 317  Dnr 2019-000743 - 035 
Elektroniska Medborgarförslag, som fått tillräckligt många röster .......... 28 

§ 318  Dnr 2016-000107 - 030 
Meddelanden till kommunfullmäktige ......................................................... 29 

§ 319  Dnr 2016-000105 - 030 
Delegationsbeslut ............................................................................................ 30 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
5(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 299 Dnr 2016-000104 - 030 

Allmänhetens frågestund  

Sammanfattning 
Johan Söderlund, frågar: 

"Jag har två frågor som jag vill framföra. Jag är del av Föräldrarnas 
representantgrupp för de hotade skolorna. Vi i representantgruppen har mött 
samtliga partier för dialog, förutom Liberalerna.  

Fråga 1: 

Med allt annat lika så uppnår man säkerligen bättre skolresultat med fler lärare 
som har behörighet, men allt annat är inte lika när exempelvis många barn 
kommer att få åka skolbussar i långt större sträckor än vad de gör idag, 
skolgårdar kommer vara mindre, anknytning till kompisar och lokal bygd 
kommer att försvagas. Kan man se att det finns rimliga belägg för att vidhålla 
idén om bättre kvalitet när man ser vår kommuns egna och specifika 
förutsättningar?  

Fråga 2: 

Vid dialog med kommunpolitikerna framkommer att ingen av de tillfrågade 
anser att skolstrukturrapporten var väl utförd. Hur ser Lärandenämnden på det 
faktum att Lärandeförvaltningen i princip helt och hållet ställer sig bakom 
utredarens linje (förutom något undantag, exempelvis att man vill göra en 
barnkonsekvensanalys)?  

Med det massiva faktaunderlag som saknas så kan man undra hur och varför 
förvaltningen har kommit fram till att det här skulle vara ett bra 
tillvägagångssätt för kommunens skolstruktur." 

Lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M) svarar: 

Fråga 1: 

"Vi arbetar just nu med en mängd olika alternativ inom nämnden och kommer 
att presentera ett förslag under första kvartalet 2020. Varför detta tar tid är att: 

- Vi genomför en noggrann konsekvensanalys, "vänder på stenarna" både en 
och två gånger. 

- Vi inhämtar aktuella rättvisande sifferunderlag i syfte att redovisa ett förslag 
som vi kan stå för både för likvärdigheten och våra barn samt de olika 
ekonomiska aspekterna." 
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Fråga 2: 

"-Jag vill som lärandenämndens ordförande inte uttala mig om hur 
förvaltningen kommit fram till sitt svar utan kan bara konstatera deras tydliga 
ställningstagande. 

- Jag vill upplysa om att detta är en politikerstyrd organisation och det är alltså 
politikerna som slutligen bestämmer. Förvaltningens remissvar är ett av de 
många andra som lämnats in." 

Susanne Wernersson frågar: 

"Jag och 5 andra föräldrar är representanter för de nedläggningshotade 
skolorna. Min fråga är:  

Vi representanter har haft en fin dialog med partierna (utom liberalerna) där det 
har framkommit att skolkvaliteten är det viktigaste och då är det lärarnas 
behörighet som är den avgörande faktorn. En trolig konsekvens av förslaget 
om nedläggning av de 6 skolorna är att det kommer att bli många fler elever per 
klass med 1 behörig lärare och 1 obehörig. På vilket sätt ökar det antalet 
behöriga lärare i alla ämnen, i kommunen och för eleverna?” 

Lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M) svarar: 

"Det är alldeles för tidigt att svara på din fråga Susanne, eftersom vi ännu inte 
färdigställt vårt arbete, men: 

- Lärandenämnden arbetar nu med olika förslag. Nämnden gör noggranna 
konsekvensanalyser omfattande bl.a. genomgångar av fakta beträffande 
likvärdigheten för barnens bästa och ekonomin i de olika modellerna. 

-Vårt mål är att finna lösningar som ger likvärdiga och rätta underlag för att 
barnen ska lyckas i skolan, med rätt lärarkompetens på lektionerna och givetvis 
inte för stora klasser. 

Då får vi en bra skola som ger goda förutsättningar för barnen att gå vidare i 
livet.   

Vårt förslag från nämnden kommer under första kvartalet 2020." 
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§ 300 Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund 

Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD) frågar kommunstyrelsens ordförande: 

"I samband med att budgeten för 2019 togs i Kommunfullmäktige så lade KD 
fram följande yrkande som också bifölls nämligen:  

Yrkande Budget 2019 

Kristdemokraterna yrkar att kommunfullmäktige antar följande tre utrednings 
uppdrag till budget 2019. 

• Att uppdra till Social och omsorgsförvaltningen att kartlägga 
behovet av och föreslå förstärkningar för att förhindra att ungdomar hamnar 
snett och rädda de ungdomar som redan hamnat snett. 

• Att uppdra till Lärandenämnden att lägga förslag på åtgärder för 
att stärka elevhälsans roll så att de kan arbeta mot målet 100-procentig psykisk 
hälsa hos våra unga  

• Att uppdra åt personalenheten att lägga förslag på åtgärder för att 
stärka personalens förutsättningar att fysiskt och psykiskt klara av sina 
arbetsuppgifter.  

När kommer en redogörelse för dessa utredningsuppdrag i KF?" 

 

Kommunstyrelsens vice ordförande Jonas Holm (M) svarar: 

Fråga 1 

Individ-och familjeomsorgen arbetar ständigt med detta uppdrag. Ingen särskild 
kartläggning är gjord, dock får verksamheten en samlad bild av gruppens behov 
via de anmälningar (och ansökningar) som kommer in samt via ärenden som 
lyfts i spindelgrupperna och inom SSPF (samverkan mellan skola, socialtjänst, 
polis och fritid). En ungdomsgrupp bestående av tre socialsekreterare har 
startat och den planeras under hösten utökas med lika många behandlare. 
Ungdomsgruppens arbete riktar sig specifikt till målgruppen som uppdraget 
syftar på. 

Fråga 2 

Ej påbörjat, delar rörande elevhälsans roll ingår i strukturutredningen som 
genomförts. 
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Fråga 3 

En medarbetarenkät har genomförts och resultat ska analyseras för att se vad 
som ska prioriteras. Resultaten skiftar mellan kommunens olika verksamheter 
och det gäller att rätt åtgärder vidtas där behoven finns. Ett nära samarbete i 
dessa frågor sker med företagshälsan och de fackliga organisationerna.  

 

Andrea Bromhed (MP) frågar ordföranden i social och 
omsorgsnämnden: 

"Idag är det internationella dagen mot våld mot kvinnor. 

Vad gör vi idag i vår kommun för att stötta våldsutsatta och hindra de som 
utsätter dem, för detta?” 

Ordföranden i social och omsorgsnämnden Henrik Persson (S) svarar: 

Det görs många olika saker för att stödja våldsutsatta. exv mynnade en 
temadag, om våld i nära relationer, ut i ett samarbete i organisationen Centrum 
mot våld vilket bland annat har gett resultatet färre personer som behövt 
skyddat boende. Förvaltningen och nämnden har också ett nära samarbete med 
kvinnojouren och tjejjouren. 
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§ 301 Dnr 2019-000759 - 007 

Granskningsrapport av kommunens kapitalförvaltning 

Kommunfullmäktige beslutar 
att uppdra till kommunstyrelsen att, lämna yttrande över revisionens slutsatser 
och rekommendationer, för att behandlas i kommunfullmäktige vid mötet den 
24 februari 2020.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat kommunens kapitalförvaltning. 
Gjorda iakttagelser har lämnats över till kommunfullmäktiges presidium för 
fortsatt hantering. 

Kommunfullmäktige har 23 maj 2016 beslutat om följande hantering av 
revisionens granskningsrapporter: revisionsrapporter anmäls till 
kommunfullmäktige som beslutar att överlämna dessa till kommunstyrelsen 
eller nämnderna för beredning av svar. Svaret kommer sedan att presenteras i 
kommunfullmäktige och följas av debatt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Ekonomienheten 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
10(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 302 Dnr 2018-000289 - 469 

Gävleborgs handlingsplan för Sveriges 
livsmedelsstrategi 2018-2030 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anta den regionala handlingsplanen för Sveriges livsmedelsstrategi 2018-
2030 som kommunens handlingsplan gällande de åtgärder som berör 
kommunen,  

att tidigare beslut av kommunfullmäktige Kf § 6 2011-02-21 ej längre ska gälla 
då den regionala handlingsplanen enligt punkten ovan ersätter beslut Kf § 6 
2011-02-21, samt 

att berörda nämnder och bolag uppdaterar sina verksamhetsplaner med den 
regionala handlingsplanens åtgärder som berör kommunen 

Sammanfattning 
Region Gävleborg har i samarbete med länsstyrelsen och lantbrukarnas 
riksförbund (LRF) arbetat fram Gävleborgs handlingsplan för Sveriges 
livsmedelsstrategi 2018-2030.  

Planens övergripande mål: 

Produktionsvärdet för den totala livsmedelsproduktionen i länet ska öka med 
50% till år 2030 (jämförelsevärde medeltal åren 2013-2017). 

Sysselsättningen inom jordbruk och förädling ska öka med 10% till år 2030 
(jämförelsevärde medeltal åren 2013-2017). 

Planen tar avstamp i de regionala miljömålen, den regionala 
utvecklingsstrategin, nationella livsmedelsstrategin, Agenda 2030 med flera 
dokument. Med anledning av region Gävleborg beslutat om den regionala 
handlingsplanen för Sveriges livsmedelsstrategi 2018-2030 samt den nyligen 
besvarade motionen om kommunens självförsörjningsgrad och 
räddningstjänstens påbörjade arbete med civilförsvarsplanering aktualiseras ett 
antagande av den regionala handlingsplanen.  

Antagande av Gävleborgs handlingsplan för Sveriges livsmedelsstrategi 2018-
2030 ersätter tidigare beslut Kf § 6 2011-02-21. Genom att Hudiksvall följer 
den regionala handlingsplanen ger det större möjlighet till samarbete inom 
länet. Många åtgärder är sådant som kommunen redan arbetar med och innebär 
därmed ingen förändring. Den stora skillnaden är att vi får nya konkretiseringar 
gällande offentlig livsmedelskonsumtion. De åtgärder som ingått i tidigare 
beslut Kf § 6 2011-02-21 har redan uppnåtts 
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Yrkanden 
Jan-Erik Jonsson (C) ställer sig bakom Handlingsplanen med följande 
ändringar: 
"Åtgärd 7.4 

Hudiksvalls kommun ställer sådana krav i upphandlingen som leder till att 
andelen svenska livsmedel i den offentliga livsmedelskonsumtionen ökar till 
minst 60% varav 40% är närproducerat av inköpsvärdet. Begreppet 
närproducerat inbegriper i första hand produktion i Hudiksvalls kommun, i 
andra hand max 25 mil från Hudiksvalls kommun. 

Åtgärd 7.5 

Hudiksvalls kommun arbetar för andelen certifierade svenska ekologiska 
produkter i den offentliga livsmedelskonsumtionen ökar till det nationella målet 
och minst 60% av inköpsvärdet." 

Ulrica Högberg (V), Andrea Bromhed (MP), Annika Huber (S), Patrik Nilsson 
(SD) och Bo Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Peter Åkerström (KD), Stina Jonsson (C) och Anton Stark (C) yrkar bifall till 
Jan-Erik Jonssons förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Jan-Erik Jonssons med fleras förslag, och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag, varvid votering begärs. 

Voteringsproposition framställs och godkänns. Den som röstar bifall till 
kommunstyrelsens förslag röstar JA, den som röstar bifall till Jan-Erik Jonssons 
förslag röstar NEJ, vinner nej har kommunfullmäktige bifallit Jan-Erik Jonssons 
förslag.  

Omröstningsresultat 
Öppen omröstning genom namnupprop genomförs. 

Omröstningen utfaller med 36 ja-röster, 14 nej-röster, en avstår från att rösta.             
    Se bilaga § 302. 

Kommunfullmäktige har därmed bifallit kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-11-12 § 177 

Allmänna utskottets protokoll 2019-10-24 § 197 

Tjänsteutlåtande 2019-09-30 

Handlingsplan 

Kommunstyrelsens protokoll 2018-10-09 § 147 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder och kommunstyrelsen 
Region Gävleborg 
Miljöstrategen 
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§ 303 Dnr 2019-000711 - 346 

Ändring av VA-taxan för Hudiksvalls kommuns 
allmänna vatten- och avloppsanläggning 2020 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anta förslaget till VA-taxa för Hudiksvalls kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning 2020, samt 

att den nya taxan gäller från 1 januari 2020.  

Sammanfattning 
Tekniska nämndens yttrande: 

Branschorganisationen Svenskt Vatten har dragit slutsatsen att avgifterna i VA-
taxorna kommer att behöva ökas markant och även kan förväntas bli alltmer 
känsliga för förändringar i ränteläget. VA-verksamheten arbetar med en 
långsiktig prognos för att bedöma hur taxeutvecklingen kommer att behöva se 
ut i Hudiksvalls kommun. 

Aktuellt förslag till ny VA-taxa innebär en beräknad höjning av intäkterna från 
brukningsavgifter med 4,1 %. I förslaget höjs årskostnaden för en normal villa, 
typhus A, från 5 413 kronor/år till 5 650 kr/år och för en lägenhet i 
flerfamiljshus, typhus B, från 3 523 kr/år till 3 640 kr/år. Mediankostnaden för 
typhus A bland Sveriges alla kommuner 2019 är 7 325 kr/år och för typhus B    
4 644 kr/år. 

De parametrar som föreslås höjas i taxan är den fasta avgiften per fastighet, den 
fasta avgiften per lägenhet samt kubikmeterpriset för vatten och avlopp. Enligt 
förslag höjs den fasta avgiften per fastighet från 1 725 till 1 850 kr per år 
inklusive moms, den fasta avgiften per lägenhet från 1 175 till 1 250 kr per år 
inklusive moms och kubikmeterpriset för vatten och avlopp höjs från 16,75 till 
17 kr per år inklusive moms. Övriga parametrar i taxan föreslås oförändrade. 

När det gäller anläggningsavgifter föreslås ingen taxejustering, utan avgifterna 
bibehålls på samma nivå som 2019. Anläggningsavgiften för typhus A är idag 
88 000 kr inklusive moms. Motsvarande median för Sveriges kommuner 2019 
är 140 580 kronor.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottets protokoll 2019-10-24 § 199 
Tekniska nämnden 2019-09-23 §108 
Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 2019-08-22 
Taxa 2019-08-22 
 
Beslutet skickas till Tekniska nämnden 
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§ 304 Dnr 2019-000686 - 003 

Reglemente för pensionärsrådet 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna det reviderade reglementet för pensionärsrådet.  

Sammanfattning 
Social- och omsorgsnämndens yttrande: 

Nuvarande reglemente antogs av kommunfullmäktige 2016-03-21 § 37. 

En arbetsgrupp bestående av representanter från PRO, SPF, RPG, Vision och 
SKPF tillsammans med kommunalråd, tillika ordförande i pensionärsrådet, 
Mikael Löthstam (S) och ordförande i social- och omsorgsnämnden Henrik 
Persson (S) har arbetat fram förslag till revideringar av nuvarande reglemente. 
Förslagen har varit ute på remiss till pensionärsorganisationerna. 

De ändringar/kompletteringar som föreslås är: 

Rubrik ”Sammansättning”; förtydligas att kommunstyrelsen utser ett 
kommunalråd som ordförande och pensionärsrepresentanterna utser, inom sig, 
vice ordförande. 

Rubrik ”Organisation och arbetsformer”; En arbetsgrupp med en medlem från 
var och en av pensionärsorganisationerna tar tillsammans med ordförande fram 
en verksamhetsplan/verksamhetsberättelse för kommande verksamhetsår samt 
att sammanträdesdatum fastslås årsvis. 

Rubrik ”Ekonomi”; Pensionärsorganisationerna erhåller ett av 
kommunfullmäktige fastställt belopp per medlem till sociala aktiviteter riktade 
till äldre boende inom äldreomsorgen. (Enligt KF 2018-06-18 § 82)  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottets protokoll 2019-10-24 198 

Social- och omsorgsnämnden 2019-09-19 § 135 

Tjänsteutlåtande social- och omsorgsförvaltningen 2019-08-30 

Reglemente 2019-09-19 

 

Beslutet skickas till 
Social- och omsorgsnämnden 
Pensionärsrådet 
Författningssamling 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
15(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 305 Dnr 2019-000120 - 008 

Motion Gör kulturen tillgänglig för alla i Hudiksvalls 
kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Anette Spjutsvik, Sven Bergström Trolin, Anton Stark och Lisa Östberg, 
samtliga Centerpartiet, har lämnat in en motion om att göra kulturen tillgänglig 
för alla i Hudiksvalls kommun. De vill försäkra sig om att kulturutbudet 
balanseras mellan de olika kommundelarna.  

Kultur- och fritidsnämnden yttrande: 

Inom kultur- och fritidsförvaltningen finns ett stort utbud av kultur för barn 
och unga. Kultur och fritid ser helheten och strävar efter att skapa ett brett 
utbud med geografisk spridning utifrån lokaler, lokalhyror, transporter, 
hållbarhet, antal invånare och samarbetspartners. Utbudet av scenkonst sker i 
samarbete med Kultur Gävleborg. 

Kulturutvecklarna har en övergripande och strategiskt utvecklande funktion 
och samarbetar med alla enheter inom förvaltningen, flera av kommunens 
föreningar samt Hälsinglands museum för att nå så många barn och unga som 
möjligt. I samarbete med lärandeförvaltningen erbjuds barn och unga 1 – 16 år, 
via förskolan och skolan ett brett utbud av kultur i form av skapande och 
scenkonst inom musik, dans, teater, cirkus, litteratur, konst. Genom 
förskolan/skolan nås alla barn i kommunen. Utöver kommunala medel söks 
varje år regionala, statliga och andra medel för barn och unga. Ett aktivt arbete 
pågår för att få nya arrangörsföreningar att söka bidrag för barn och 
familjeprogram, speciellt fokus på bygdegårdar. 

Höstens program för barn och unga kommer enbart visas digitalt på 
hudiksvall.se. Programpunkter kan därmed uppdateras kontinuerligt vartefter de 
kommer till.  



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
16(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Yrkanden 
Sven Bergström Trolin (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
följande särskilda yttrande: 

"Centerpartiet har vid ett flertal tillfällen uppmärksammat att utbudet av kultur i 
kommunen, särskilt för barn och ungdomar, inte varit rimligt fördelat mellan 
våra olika kommundelar. Vi tolkar förvaltningens yttrande över vår motion som 
att man har en ambition att våra olika kommundelar skall erbjudas ett bra utbud 
och som är rimligt fördelat."  

Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottets protokoll 2019-10-24 § 201 

Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2019-09-18 § 90,  

Tjänsteutlåtande kultur- och fritidsförvaltningen 2019-08-14  

Motion 2019-02-11 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Anette Spjutsvik, Sven Bergström Trolin, Anton Stark och Lisa Östberg 
Kultur- och fritidsnämnden 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
17(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 306 Dnr 2016-000520 - 008 

Motion om kommunens självförsörjningsgrad 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla motionen med avseende på punkt 1, samt 

att anse motionen besvarad avseende punkterna 2-4. 

Sammanfattning 
Andrea Bromhed (MP) har lämnat in en motion om kommunens 
självförsörjningsgrad. I motionen föreslås:  
-att inventering/utredning av hur självförsörjningsgraden för livsmedel ser ut i 
vår kommun 
-att denna analys/utredning ska ingå i kommunens Risk och sårbarhetsanalys 
-att utifrån en sådan analys och belysning av den lokala och aktuella situationen 
även politiskt börjar arbeta strategiskt utifrån att sårbarheten i kristid nu börjar 
bli alarmerande en sådan utredning borde påverka hur vi ställer krav på 
upphandlingen av mat, hur vi väljer att samhällsplanera, vilka 
arbetsmarknadssatsningar vi gör etc 

En nationell livsmedelsstrategi är framtagen. I länet har en regional 
handlingsplan för Sveriges livsmedelsstrategi 2018-2030 tagits fram. 
Kommunen kan på flera olika sätt bidra till en positiv utveckling gällande ökad 
självförsörjningsgrad.  

Yrkanden 
Ulrica Högberg (V) yrkar att motionen ska anses vara besvarad i sin helhet. 

Patrik Nilsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Ulrica Högbergs förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottets protokoll 2019-10-24 § 203 
Tjänsteutlåtande  
Allmänna utskottets protokoll 2018-01-18 § 14  
Motion 2016-12-16 

Beslutet skickas till  
Andrea Bromhed 
Miljöstrategen 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
18(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 307 Dnr 2019-000733 - 102 

Val av ny ersättare i Norrhälsinglands miljö och 
räddningsnämnd, efter Christina Fotoylis (V) som 
entledigats. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att till ny ersättare i Norrhälsinglands miljö och räddningsnämnd utse Nina 
Underdal-Grindsäter (V), Sofiedalsvägen 15, 824 34 Hudiksvall.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 28 oktober 2019, att 
entlediga Christina Fotoylis (V) från uppdrag som ersättare i Norrhälsinglands 
miljö och räddningsnämnd. Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges protokoll 2019-10-28 § 291 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Nina Underdal-Grindsäter 
Norrhälsinglands miljö och räddningsnämnd 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
19(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 308 Dnr 2019-000807 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i Inköp Gävleborgs direktion, Bengt-Åke Nilsson (C) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Bengt-Åke Nilsson (C) anhållan om entledigande från uppdrag som 
ersättare i Inköp Gävleborgs direktion.  

Sammanfattning 
Bengt-Åke Nilsson (C) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag, från 
31 december 2019 

Beslutsunderlag 
Anhållan om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Bengt-Åke Nilsson 
Inköp Gävleborg 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
20(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 309 Dnr 2019-000801 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
i kommunfullmäktige, Bengt Sahlin (MP) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Bengt Sahlin ansökan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Kommunfullmäktige, samt  

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning. 

Sammanfattning 
Bengt Sahlin (MP) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag, från 1 
januari 2020.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 
Pia Embretsén 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
21(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 310 Dnr 2019-000815 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i Kommunfullmäktige, Jari Ahonen (SD) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Jari Ahonens ansökan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Kommunfullmäktige, samt  

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning. 

Sammanfattning 
Jari Ahonen (SD) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 
Pia Embretsén 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
22(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 311 Dnr 2019-000824 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som revisor, 
Britta Svalfors (L) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Britta Svalfors anhållan om entledigande från uppdrag som revisor i 
kommunrevisionen, samt 

att ny revisor utses vid senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Britta Svalfors (L) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
Kommunfullmäktige 
Ekonomienheten 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
23(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 312 Dnr 2019-000767 - 009 

Interpellation om skolstrukturutredningen, svar 

Kommunfullmäktige beslutar 
 att anse interpellationsdebatten avslutad.    

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från 
Caroline Schmidt(C) får ställas. 

Lärandenämndens ordföranden Jonas Holm (M) har lämnat ett skriftligt svar. 

I interpellationsdebatten deltar förutom Jonas Holm (M) och Caroline Schmidt 
(C) även, Gerd Olsson (S), Charliene Kiffer Goude (V), Linda Östblom (C), 
Anton Stark (C), Bo Nilsson (S), Erika Söderström (C), Henrik Persson (S), 
Peter Åkerström (KD), Patrik Nilsson (SD), Karin Hansson (C), Stina Jonsson 
(C), Andrea Bromhed (MP) och Yvonne Andersson (SD)  

Beslutsunderlag 
Interpellation 

Interpellationssvar 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
24(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 313 Dnr 2019-000766 - 009 

Interpellation om arbetskraftsinvandring, svar 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse interpellationsdebatten avslutad   

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att rubricerad interpellation från Lars 
Österberg (KD) får ställas. 

Lärandenämndens ordföranden Jonas Holm (M) har lämnat ett skriftligt svar.  

I interpellationsdebatten deltar förutom Jonas Holm (M) och Lars Österberg 
(KD), även Peter Åkerström (KD). 

Beslutsunderlag 
Interpellation 
Interpellationssvar    

 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
25(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 314 Dnr 2019-000797 - 037 

Interpellation; Hur säkerställs tillgång till och kvalitet på 
lärarstudenters praktik? 

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid ett senare tillfälle 

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till ansvarigt kommunalråd, från Ulrica Högberg (V), 
om Hur tillgång till och kvalitet på lärarstudenters praktik säkerställs.  

Beslutsunderlag 
Interpellation 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Lärandenämndens ordförande 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
26(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 315 Dnr 2019-000818 - 009 

Interpellation om barnkonventionen 

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid ett senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till kommunstyrelsens ordförande, från Kent Sjöberg 
(KD), om barnkonventionen.  

Beslutsunderlag 
Interpellationen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
27(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 316 Dnr 2019-000823 - 009 

Interpellation om LIU  (Lokal idrottsutbildning) 

Handbolls vara eller icke vara i Hudiksvall 

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid ett senare tillfälle.  

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till lärandenämndens ordförande, från Peter Åkerström 
(KD), om  LIU Handbolls vara eller icke vara i Hudiksvall 

Beslutsunderlag 
Interpellation 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Lärandenämndens ordförande 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
28(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 317 Dnr 2019-000743 - 035 

Elektroniska Medborgarförslag, som fått tillräckligt 
många röster 

Kommunfullmäktige beslutar 
att medborgarförslag nr 1 får framställas och skickas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut, 

att medborgarförslag nr 2 får framställas och skickas till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut, samt 

att medborgarförslag nr 3 får framställas och skickas till Norrhälsinglands miljö- 
och räddningsnämnd för handläggning och beslut. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade i juni 2019 att från och med 1 juli 2019 införa e-
förslag som då skulle ersätta medborgarförslag.  

Medborgarna lämnar ett förslag och får förslaget tillräckligt många röster så tas 
det upp politiskt. 

Förslagen visas på kommunens webbplats för e-förslag. Förslagsställaren får 
själv marknadsföra sitt förslag på olika sätt, exempelvis i sociala medier, lokala 
tidningar med mera. 

Följande förslag har inom tre månader fått 113, 58 resp 41 röster: 

1. Elektroniskt medborgarförslag om att förbjuda tiggeri (Mikael Mahlberg, 
Hudiksvall).  Dnr 2019-000750 035 

2. Elektroniskt medborgarförslag om förbättring för cyklister (Erik Furberg, 
Hudiksvall).  Dnr 2019-000790 035 

2. Elektroniskt medborgarförslag om att begränsa mängden fåglar vid 
Lillfjärden. (Erik Furberg, Hudiksvall). Dnr 2019-789 035 

Beslutsunderlag 
Elektroniska medborgarförslag nr 1, 2 och 3 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Tekniska nämnden 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
29(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 318 Dnr 2016-000107 - 030 

Meddelanden till kommunfullmäktige 

Sammanfattning 
1. Rapportering - ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen (SoL) och Lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Dnr 2019-000781 790 

2. Länsstyrelsens sammanräkning, ny ersättare i kommunfullmäktige Jari 
Ahonen (SD) Dnr 2019-000705 102 

3. Länsstyrelsens sammanräkning, ny ledamot i kommunfullmäktige Lotta 
Beiersdorf (S), ny ersättare efter henne blir Stefan Bäckström (S). Dnr 2019-
000700 102  

4. Länsstyrelsens sammanräkning, ny ledamot i kommunfullmäktige Kent 
Kanon (S), ny ersättare efter honom blir Veronica Pettersson (S). Dnr 2019-
000700 102  

5. Länsstyrelsens sammanräkning, ny ersättare i kommunfullmäktige blir 
Therese Skog (SD), Dnr 2019-000706 102   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Monika Lindblom 
Pia Embretsén 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
30(30) 

Sammanträdesdatum 
2019-11-25 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 319 Dnr 2016-000105 - 030 

Delegationsbeslut 

Sammanfattning 
Tekniska nämndens protokoll 2019-10-21 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2019-10-10 

Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2019-10-16 

Lärandenämndens protokoll 2019-10-17 

Social- och omsorgsnämndens protokoll 2019-10-31 

 

 


